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 شماره 
1751 روزنامه صبح ایران

غیـــر محرمانـــه
دادگاهی شدن ۸۰ توهین کننده 

دادســتان عمومــی و انقــاب اصفهان گفــت: پرونده 
قضایی برای ۸۰ نفر از توهین کنندگان به مقام شــهدای 
واقعه تروریستی کرمان در دادسرای مرکز استان تشکیل 
از  پــس  افــزود:  شــد. ســیدمحمد موســویان روز شــنبه 
کــه به شــهادت بیــش از ۹۰  عملیــات تروریســتی کرمــان 
نفــر از هموطنان مظلــوم و بی دفاع منجر شــد، برخی با 
تولید، انتشــار و بازنشر محتوا های خاف واقع در برخی 
شــبکه های اجتماعــی بــه حرمــت شــکنی شــهدای این 

واقعه و سردار شهید حاج قاسم سلیمانی پرداختند. 
 

گر در فارس  بازداشت یک بلا
فرمانده انتظامی مرودشت از شناسایی و دستگیری 
گرامی تحــت عنوان پرتقــال ۷ در  ادمیــن صفحه اینســتا
این شهرستان خبر داد. سرهنگ فرشید زینلی فرمانده 
انتظامــی مرودشــت اظهــار کرد: بــه دنبال رصد مســتمر 
کارشناســان پلیــس فتــا عامــل ترغیب  فضــای مجــازی، 
کاربــران بــه مصــرف مواد مخــدر بــا صفحه ای بــا بیش از 
گرام مشــاهده و بررســی  ۲۲ هزار دنبال کننده در اینســتا

موضوع را در دستور کار خود قرار دادند. 
 

تلگرام رفع فیلتر شد؟
صبح دیروز شــایعاتی در فضای مجازی منتشــر شــد 
مبنــی بــر اینکــه تلگــرام رفــع فیلتــر شــده اســت کــه این 
خبر تأیید نشــده اســت. پیگیری ها از مراجــع مربوطه و 
همچنیــن بــه صورت فنــی نشــان داد، خبرهای منتشــر 
شــده درخصــوص تلگــرام و رفــع فیلتــر ایــن پیام رســان 

صحت ندارد و در حد شایعه است.
 

انتقاد به سبک خراسان 
روزنامــه خراســان نوشــت: ســاعاتی پــس از حمــات 
ک ایــران، یکــی از خبرنگاران  کســتان بــه خــا پهپــادی پا
از  برخــی  و  خــودش  شــخصی  صفحــه  در  صداوســیما 
کانال هــای تلگرامــی درصــدد بودنــد ایــن خط خبــری را 
کســتان نشــان دهنده وجود  کــه حمات پا جابیندازنــد 
کســتان  یــک هماهنگــی مخفیانه میــان ایران و ارتش پا
به منظــور دســتیابی بــه هدف مشــترک ریشــه کن کردن 
تروریســم در دو ســوی مــرز اســت. ســناریویی پرهزینه و 
. در واقــع پیــام ایــن خط  دارای تبعــات منفــی بی شــمار
خبری این است که ایران توافق و هماهنگی انجام داده 

ک کشورمان است! است که خروجی اش تجاوز به خا
  

تجمع معترضان سینمای خانگی
تعدادی از معترضان ســینمای خانگی مقابل ارشــاد 
خراســان رضــوی تجمع کردنــد. این تجمع صبــح دیروز 
شــنبه ۳۰ دی مــاه بــا حضــور بیــش از یکصد نفــر مقابل 

اداره کل ارشاد خراسان رضوی برگزار شد.
معترضــان که خود را گروه های مردمی معرفی کردند، 
اعام داشــتند که در اعتراض بــه فیلم هاوایی و ماهیت 
ســینمای خانگی و ترویج فســاد و بی بند و باری دســت 

به تجمع زده اند.
 

تجمع کارگران پارس جنوبی 
کارگــران پیمانــکاری مجتمع هــای گاز پــارس جنوبــی 
برای ســومین هفتــه متوالی تجمع کردند.شــنبه ۳۰ دی 
ماه، برای ســومین هفته متوالی تجمــع کردند. بازنگری 
اقمــاری  سیســتم  تغییــر  مشــاغل،  طبقه بنــدی  طــرح 
نیروهــای اداری پشــتیبانی بــه دو- دو یــا همــان ۱۴ روز 
کار و ۱۴ روز اســتراحت و ساماندهی وضعیت رانندگان از 

جمله مهم ترین مطالبات این کارگران است.

 

خبر آخـــــر                       
تجلیل از دو سازگر قدیمی 

آیین پایانی چهارمین دوره نمایشــگاه »ســازخانه« 
کــه بــه همــت خانــه موســیقی ایــران در شــاخه های 
ســازهای ایرانی، کاســیک و ابداعی برپا شــده بود، ۲۸ 
دی مــاه در خانه هنرمندان ایران برگزار شــد. داریوش 
کان، هنگامه اخوان، فریدون شهبازیان، سوسن  پیرنیا
کــری، تقی ضرابــی، بیاض  اصانــی، رضــا ژالــه، بهناز ذا
امیر عطایی، محسن راسخ و... از جمله مهمانان این 
مراسم بودند و در این برنامه از اسدالله فرمانی معروف 
بــه »گهواره« و یوســف پوریــا از مطرح ترین ســازندگان 
تنبور و تار تقدیر و تندیس خانه موسیقی به آنها اهدا 
شــد. یوســف پوریا )نوازنده و از ســازندگان چیره دست 
ســاز تار( پس از دریافت تندیس خانه موســیقی گفت: 
به همه حاضران به ویژه هنرمندانی که سال ها زحمت 
کشــیده اند و این موســیقی را ادامه می دهند، خســته 
نباشید می گویم. همچنین به خانه موسیقی که خانه 
دوم ماســت و اینجا را برپا نگه داشــته است، خدا قوت 
می گویــم. او افــزود: همین الان شــخصیت هایی چون 
کان را می بینم که استاد بنده هم هستند  استاد پیرنیا
و دســت ایشان را می بوســم. همچنین اساتید دیگری 
نیــز در این مراســم حضــور دارند که واقعــا از این خانه 
دفــاع می کننــد. دســت همــه هنرمنــدان را می بوســم. 
در بخــش دیگــری از ایــن مراســم از فاطمــه طاحونــه 
)ســازنده ســاز عود( و بهــاره حسین زاده)ســازنده ســاز 
کمانچه( که به عنوان بانوان ســازنده ساز سال هاست 
در عرصه ســاخت ســاز به فعالیت مشــغول هستند به 
نمایشــگاه »ســازخانه«  برگزیــدگان چهارمیــن  عنــوان 
کبری )سازنده  تقدیر به عمل آمد. همچنین از حمیرا ا
ساز ویلن( نیز به عنوان جوان ترین بانوی شرکت کننده 
اجراهــای  آمــد.  عمــل  بــه  تقدیــر  نمایشــگاه  ایــن  در 
تک نوازی، دوتا نوازی و چندنوازی توسط قاسم رحیم 
ک و پخش کلیپ  زاده، جواد عزیزی و سعید وجدان پا

از جمله بخش های دیگر این برنامه بودند.

دریچـــــه

مدیــرکل تبلیغــات و اطاع رســانی وزارت ارشــاد بــا بیــان 
اینکه حروف انگلیسی تا پایان سال از شهرها حذف خواهد 
شــد گفــت: باید نســبت به آینــده زبان فارســی ابــراز نگرانی 
کنیم و مظلومیت زبان فارسی تیتر رسانه های جهان اسام 
و کشور عزیزمان شود. عباس محمدیان، مدیرکل تبلیغات 
و اطاع رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اســامی در نشســت 
خبــری جشــنواره »قند پارســی« کــه روز شــنبه )۳۰دی ماه( 
در معاونت امور رســانه ای و تبلیغات برگزار شد، اظهار کرد: 
زبــان فارســی، زبان مادری و ملی ســرزمین کهــن پرافتخار و 
تمدن ایران اســامی اســت که در ادوار گذشــته نســبت به 
پاسداشــت زبان فارســی دچار دســتخوش تغییر و تحولات 
شــده ایم امــا امــروز بــه این بــاور رســیده ایم که باید نســبت 
بــه آینــده زبان فارســی ابــراز نگرانی کنیــم و مظلومیت زبان 
فارســی تیتر رسانه های جهان اسام و کشور عزیزمان شود 
و بگوییم در پاسداشــت زبان فارســی کوتاهی کرده ایم. این 
حرف برگرفته از پژوهش هایی است  که در حوزه پاسداشت 
زبــان فارســی صــورت گرفتــه اســت. او بــا بیــان  اینکــه زبــان 
فارسی و پاسداشت آن در دوره های گذشته جزو دغدغه ها 
نبوده است گفت: در سال های اخیر این نگاه وجود داشت 
گر  کــه زبــان فارســی نمی تواند زبــان اصلــی و معیار باشــد و ا
بــه دهکــده جهانی متصل شــویم، زبــان فارســی نمی تواند 
پاســخگو باشــد. این نگاه به فرهنگ ما تزریق شده که باید 
از زبان فارســی فاصله بگیریم. وزارت ارشاد  دولت سیزدهم 
کیــدات رهبــر انقــاب دربــاره پاسداشــت زبــان  براســاس تا
فارســی ورود و نســبت بــه زبــان فارســی احســاس دغدغه و 
مســئولیت کرده اســت. محمدیان بیــان کرد: وزارت ارشــاد 

بــه صورت جدی می خواهــد عقب افتادگی را جبــران کند و  
نیــاز دارد تا همه ســایق و گویش ها در کشــورمان عزیزمان 
بــرای جبــران ایــن خســران کنــار هــم باشــند و  ثابــت کنیم 
زبــان فارســی می تواند زبــان معیار باشــد. باید تــاش کنیم 
تــا ایــن بســتر را ایجاد و خســران را جبــران کنیم . او با اشــاره 
بــه برگــزاری همایــش قنــد پارســی در اردیبهشــت، افــزود: 
تــاش مــا این بود  تــا دغدغه پاسداشــت زبان فارســی را در 
میــان مدیــران ایجاد کنیــم و باور مدیــران را  تغییر دهیم تا 
به یک الگوی واحد و متحد برســیم و این سرمشــقی شــود 
بــرای جبــران عقب افتادگی هایــی که در گذشــته داشــتیم. 
مدیرکل تبلیغات و اطاع رسانی وزارت ارشاد با اشاره اینکه 
دبیرخانه پاسداشت زبان فارسی فعالیت خود را نزدیک به 
یک ســال اســت که شــروع کرده، گفت: یکی از برنامه هایی 
کــه در آینــده نزدیــک بــه آن می رســیم، برگــزاری همایــش 
بین المللــی خواهد بود  و برای ســال آینــده در نظر داریم تا 
بــا مروجان زبان فارســی در کشــورهای اســامی برای حفظ 
و صیانت زبان فارســی به میــدان بیاییم. محمدیان اضافه 
کــرد: صیانــت از زبان و ادبیات فارســی و ارتقــا و کارکرد آن در 
عرصه تبلیغات و رســانه ها از اهداف این جشــنواره اســت و 
دو بازوی مهم و تاثیرگذار که در این حوزه می تواند پیشگام 
باشــد، رســانه و تبلیغــات اســت. مــا تــاش داریــم از این دو 
بســتر مهم بــرای صیانت از زبان فارســی اســتفاده کنیم. او 
در ادامه درباره سیاســت ها جشنواره »قند پارسی« توضیح 
داد و گفــت: معتقدیــم بایــد از  ۳۲ ســرباز که همــان حروف 
الفبا هســتند، برای دفاع از هویت ایرانی اســتفاده کنیم. به 
نظرم زندگانی ای که الفبایش را دیگران بنویسند، یک مرگ 

تلخ بیش  نیست، ما خود باید الفبای مان را داشته باشیم. 
محمدیان بــا ارائه توضیحاتی دربــاره روند اجرایی همایش 
قنــد پارســی و رونــد برگزاری آن گفــت: در مجمــوع ۲۱۲۲ اثر 
به دبیرخانه قند پارســی ارســال شــد که در هیــأت انتخاب 
مــورد ارزیابــی قرار گرفت. نزدیــک ۸۳ اثر در  کانون تبلیغاتی 
بــه مرحلــه  نهایی راه یافتند، ۱۱ اثر در شــرکت های حقوقی، 
نزدیــک ۳۲ اثــر توســط اشــخاص حقیقــی و  ۱۴۷ اثــر  بــرای 
رســانه های برخــط به مرحلــه نهایــی داوری راه پیدا کردند 
گی ها جشــنواره، آثار در ســطوح  ک هــا و ویژ و بــر اســاس ما
مختلف مورد ارزیابی قرار گرفتند که اصلی ترین امتیاز از نظر 
هیأت دوران استفاده از فارسی سلیس و نام های ایرانی در 
نامگذاری محصولات، اســتفاده از عناصر گرافیکی، زیبایی 
و خاقیت در طرح های  بســته بندی و تبلیغات محیطی و 
تبلیغــات نویــن بود. او در پاســخ به پرســش ایســنا که ما در 
ســطح شهر شاهد نام های غیرایرانی و گاه نوشتن نام های 
ایرانی با حروف انگلیســی هســتیم که در نمادهای شــهری 
هــم دیده می شــوند و قبــا در این باره صحبت هایی شــده 
بود، گفت: همانطور که گفته شد در گذشته، کوتاهی هایی 
صورت گرفته و در ورودی ها و میادین شهرها شاهد چنین 
چیزهایــی هســتیم. طــی اباغ وزیــر محترم، همــه این ها تا 
پایان ســال جمع آوری خواهد شــد تا شــاهد تبلیغات زبان 
لاتین نباشیم. همچنین برای حفظ و صیانت زبان فارسی، 
طــرح دیده بان زبان فارســی به کمیته تبلیغات اباغ شــد و 
از اول بهمن مــاه در تمــام اســتان ها پیگیــری خواهد شــد. 
دبیرخانه پاسداشت زبان فارسی نیز در استان ها راه اندازی 

خواهد شد.

مدیرکل تبلیغات و اطلاع رسانی ارشاد خبر داد

جمع آوری حروف انگلیسی از شهرها
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محمدمهدی اسماعیلی: 

ادبیات علمی کشور نیاز به تقویت دارد

وزیــر فرهنــگ و ارشــاد اســامی بــا تبریــک ایــام ماه 
رجــب گفــت: از همکارانــم در پژوهشــگاه فرهنگ، هنر 
و ارتباطات تشــکر می کنم و این تاش ها جای سپاس 
دارد. محمدمهــدی اســماعیلی بــا بیــان ایــن مطلب، 
کــه امــروز برگزیــده و انتخــاب شــد،  ادامــه داد: آثــاری 
کارهــای ارزنــده ای بــرای حل مســائل حــوزه حکمرانی 
و فرهنگــی اســت. بــه دقــت دنبــال می کــردم کارهایی 
که می آید بتواند تاثیرگذار باشــد. ما به شــدت نیازمند 

تقویت ادبیات علمی هستیم.
وی افزود: به عنوان یک پژوهشگر و معلم دانشگاه 
بایــد عرض کنم که این خلأ را در حوزه فرهنگی بیشــتر 
کز دانشــگاهی و پژوهشــگاهی  مشــاهده می کنــم و مرا
بایــد خــود را بــه ســمت حــل مســائل ســوق دهنــد که 
بــرای  این افــراد در مباحــث مربوط به ترفیــع و ارتقای 
امتیاز بسیاری دارد.عضو هیات علمی دانشگاه تهران 
کید کرد: در پایان نامه دکترا فراخوان خوبی را منتشر  تا
کــردم. با اســتفاده از دفتر تبلیغات ان شــاءالله بتوانیم 
یک مشــارکت خوب برای حل مســائل داشته باشیم.
اســماعیلی افــزود: امــروز چالش هــا و آینــده متفاوتــی 
را پیــش رو داریــم کــه نیازمنــد بــاز اندیشــی و بازنگــری 
متناســب بــا اقتضائــات و دوره پیــش رو ماننــد هــوش 
مصنوعــی اســت.وی در ادامــه با اشــاره به شــخصیت 
علمــی و اخاقــی مرحــوم عماد افــروغ جامعه شــناس 
و اســتاد دانشــگاه گفــت: عمــاد افــروغ خانواده بســیار 
خوبــی دارند و مــا هم مفتخر بودیم تــا همین روزهای 
آخــر بــا ایشــان ارتباط داشــته باشــیم. ان شــاءالله روح 
این اســتاد عزیز همنشــین اولیا و شهیدان باشد. وزیر 
فرهنگ با اشاره به شخصیت مرحوم استاد مجتهدی 
نیز تصریح کرد: یاد استاد مجتهدی را گرامی می دارم. 
در دوران دکتــرا در خدمــت ایشــان بودم. جایشــان در 
این مراســم خالی اســت و کاش ایشــان بودند و درکنار 
دیگــر عزیــزان حضــور داشــتند. یادشــان گرامــی بــاد و 
کنــد.  ان شــاءالله خداونــد روحشــان را قریــن رحمــت 
کــه در  کســانی  گفــت: ان شــاءالله همــه  وی در پایــان 
جشــنواره حاضر شــدند بتوانند کارهای مهم فرهنگی 
خــود را عرضــه کننــد و آثار خود را در اســتفاده عمومی 
قــرار دهنــد. باید برای همــه این پژوهش ها، جلســات 
رونمایی برگزار شود و اساتید  از این آثار رونمایی کنند 
و آثــار فقــط بــا داوری چند داور همــراه نباشــد و کارها 
بررســی شود.در ادامه این مراســم در بخش پژوهشگر 
پیشکســوت از مهــدی محقــق تجلیل شــد.همچنین 
ســید وحیــد عقیلــی، نوش آفریــن انصــاری، عبدالرضــا 
مظاهری، محمدعلی آذرشــب، محمدمهدی فرقانی، 
رضا شعبانی ان شاءالله رحمتی به همراه جمع دیگری 
از پیشکســوتان تقدیــر و تجلیــل شدند.شــایان ذکــر 
است در این مراسم از دو اثر غصب حافظه و پیمایش 
ارزش هــا و نگرش هــای ایرانیان نیز رونمایی شــد.وزیر 
ارشــاد همچنیــن در حاشــیه ایــن مراســم بــا اشــاره به 
بازگشت شرایط عادی کارخانه های کاغذ تعطیل شده 
گفــت: کارخانه هــای کاغذســازی، طبــق تقویــم زمانــی 
تعیین شــده، فعالیت می کنند، یک مورد از کارخانه ها 
گــزارش معاونــت  کــه طبــق  دچــار مشــکل شــده بــود 

فرهنگی به شرایط عادی برگشته است.

فرهنگ

عضــو هیات انتخاب جشــنواره پویانمایی تهران عنــوان کرد که 
امــروز تعداد تولیدات انیمیشــن به قدری رشــد داشــته که بیش از 
۱۰ اثر بلند به این رویداد ارســال شــده است. مسعود زین العابدین 
کــه در ایــن دوره بــه دبیرخانــه رویــداد رســیده بــود  دربــاره آثــاری 
و کیفیــت آنهــا بــه ایرنــا اظهار کــرد: آثــاری که امســال به جشــنواره 
پویانمایی ارســال شــده بود هم از لحاظ کمی و هم از لحاظ کیفی 
نمــره قبولــی می گرفــت. این مــدرس دانشــگاه با اشــاره بــه جایگاه 
جهانــی جشــنواره پویانمایی تهران و اهمیت آن برای فیلمســازان 
انیمیشــن در جهان بیان کرد: در بخش بین الملل هر ســال تعداد 
قابــل توجهــی فیلــم از نقاط مختلف دنیا به این جشــنواره ارســال 
می شــود کــه نشــان از اهمیت ایــن رویــداد دارد. وقتی افراد ســعی 
دارند به یک جشنواره خارجی راه پیدا کنند به دنبال کسب اعتبار 
و رزومه هستند و این نشان می دهد که جشنواره پویانمایی تهران 
برای آن ها حائز اهمیت و اعتبار اســت. زین العابدین افزود: شــاید 
در گذشــته تعداد آثار انیمیشن بلند تولید شــده در سال به تعداد 
انگشتان یک دست هم نمی رسید و به همین دلیل فضای رقابتی 
هــم ایجاد نمی شــد، اما امروز تعــداد تولیدات انیمیشــن به قدری 
رشد داشته که بیش از ۱۰ اثر بلند به این رویداد ارسال شده است. 
بــه نظــر من جشــنواره پویانمایی هم ســهمی در این اتفــاق دارد و 
یکی از دلایل چنین رشدی به استمرار برگزاری جشنواره پویانمایی 
تهران مربوط می شود. همانطور که گفتم نکته جالب توجه تعداد 
بالای انیمیشــن های ارســال شــده به این جشــنواره اســت که این 
تعداد واقعا قابل تامل اســت. نکته جالب توجه در بین آثار ارســال 
شــده امسال به جشــنواره این اســت که هم از افرادی چون استاد 
علیمراد اثر به جشــنواره ارســال شده است و هم شاهد ارسال اثر از 
ســوی دانش آموزان دبیرســتانی بودیم. وی درباره نقش جشنواره 
پویانمایــی در رشــد و پیشــرفت ســینمای انیمیشــن گفــت: قطعا 
ایــن جشــنواره نقش پررنگی در پیشــرفت ســینمای انیمیشــن در 
ایــران داشــته ولــی این پیشــرفت در بخش های مختلــف متفاوت 
اســت. به عنوان مثال ما در بخش انیمیشــن تجربی و ســینمایی 

پیشرفت های چشــم گیری داشتیم ولی در موضوعات اجتماعی و 
کید کرد:  دینی انیمیشن ما همچنان ضعیف است. زین العابدین تا
در حوزه کودک و نوجوان هم ضعف هایی وجود دارد و لازم است که 
برای ارتقای مفهومی آثار انیمیشن برنامه ریزی کنیم. نکته جالب 
توجه در بین آثار ارسال شده امسال به جشنواره این است که هم 
از افرادی چون اســتاد علیمراد اثر به جشــنواره ارسال شده است و 
هم شاهد ارسال اثر از سوی دانش آموزان دبیرستانی بودیم. اینکه 
اقشار مختلف امروز برای جشنواره اثر تولید کرده اند، نشان می دهد 
که انیمیشن ایران توسعه پیدا کرده و این نکته بسیار حائز اهمیت 
اســت و همین نوجوانان دبیرســتانی که امســال اثری به جشنواره 
ارسال کرده اند در سال های آینده انیمیشن سازهای مهم کشورمان 
خواهند بود. عضو هیات انتخاب سیزدهمین جشنواره پویانمایی 
تهران در پاســخ به پرسشــی درباره ضعف های سینمای انیمیشن 
ایــران گفــت: ســینمای رئال مــا در طول ســالیان مختلــف به بلوغ 
در محتــوا و مضمون رســیده، در واقع ســینمای اجتماعــی و دفاع 
مقدس ما توانســته اســت، بلوغ پیدا کند و در سینمای اجتماعی 
مســائل مربــوط بــه جامعــه همــواره بــه خوبی مطــرح می شــوند و 

آسیب های اجتماعی همواره مورد توجه فیلمسازان هستند.
وی افــزود: همچنیــن در ســینمای دفــاع مقدس شــاهدیم که 
این ســینما توانســته فرهنــگ دفاع مقــدس را به خوبــی به تصویر 
بکشــد، اما در انیمیشــن تا امــروز بیش از هر چیز به تکنیــک و ابزار 
توجه داشتیم و حالا لازم است که افراد فعال در این حوزه محتوای 
متناسب با فرهنگ ما تولید کنند تا بخش قابل توجهی از نیازهای 
فکری ما در این عرصه تامین شود. سینمای انیمیشن ما نیاز دارد 
همانقــدر کــه در تکنیک پیشــرفت داشــته اســت، به پیشــرفت در 
کید کرد: به نظر  محتــوا و مضمون برســد. زین العابدین در پایــان تا
مــن یکــی از اصلی تریــن راهکارهای موجــود برای رشــد در محتوا و 
مضمون اقتباس است. ما ادبیات کهن و همچنین ادبیات امروزی 
پرباری داریم و می توانیم با اقتباس های کارشناسی شده آثار خوبی 

تولید کنیم. 

رکورد ارسال ۱۰ انیمیشن بلند به جشنواره پویانمایی گـزارش


